
Kunnanvaltuusto § 34 17.05.2021

KYSELYTUNTI

Kvalt § 34 Valtuutetuilla on hallintosäännön 127 §:n mukaan oikeus esittää kunnanhallitukselle
kyselytunnilla vastattavaksi lyhyitä enintään kolmen (3) minuutin pituisia, kulloinkin
yhteen asiaan kohdistuvia kysymyksiä kunnan hallinnon ja talouden hoitoa koskevista
asioista.

Kyselytunti järjestetään valtuuston kokouksen yhteydessä, jollei valtuusto toisin päätä.
Kyselytunti on julkinen ja järjestetään myös tarvittaessa.

Kysymys on toimitettava pääsääntöisesti kirjallisena keskustoimistoon viimeistään neljä
(4) päivää ennen valtuuston kokousta. Myöhemmin toimitetut kysymykset sekä
kysymykset, joihin ei kyselytunnilla ehditä vastata, siirtyvät seuraavaan kyselytuntiin.
Kysymykset otetaan vastattaviksi niiden saapumisjärjestyksessä. Puheenjohtajalla on
kuitenkin oikeus määrätä tasapuolisuutta noudattaen muukin vastaamisjärjestys.

Saatuaan kunnanhallitukselta vastauksen kysymykseen esittäjällä on oikeus tehdä
kaksi asiaan liittyvää lyhyttä kysymystä. Kysymysten johdosta ei käydä keskustelua.

Puheenjohtajana kyselytunnilla toimii valtuuston puheenjohtaja.

Ehdotus: Kunnanhallituksen puheenjohtaja ja/tai kunnanjohtaja vastaavat hallintosäännön 127
§:n mukaisesti tehtyihin kysymyksiin.

Päätös: Sarita Kirvesmäki: Kun tämä Korona asia on nyt roihahtanut liekkeihin
Keski-Pohjanmaalla, niin kertoisiko kunnanjohtaja, että millä tavoin Perhon kunta on
tähän koronaepidemian laajenemiseen varautunut ja minkälaisia päätöksiä tämän
asian suhteen on jo tehty?

 Kunnanjohtaja Lauri Laajala vastasi: On jo valmistauduttu vuoden päivät, mutta
viikonloppuna oli tai parin viime viikon aikana tämä on ryöstäytynyt aika lailla
voimakkaasti Kokkolassa, Kannuksessa, Kaustisella ja Vetelissä, jotka ovat nyt
tulilinjalla. Eilen illalla on kokoonnuttu pienemmällä esimiestyöryhmällä teamsin kautta
ja mietittiin, että mitkä on ne meidän toimenpiteet ja todettiin, että suositusten
mukaisesti tästä aamusta alkaen lukio on etäopetuksessa.
Maskisuositus koskee nyt yli 12-vuotiaita ja varauduttiin niin, että oltiin yhteydessä
koulukuljetusten toimijoihin ja toiselle toimitettiin maskeja, että he voivat tarjota
maskeja mikäli oppilaat haluavat niitä käyttää. Eikä missään nimessä haluta viestiä
pienemmille oppilaille, että tässä olisi jotain pelottavaa. Tämä on ennaltaehkäisevää
toimintaa.
Valtakunnalliset terveysviranomaiset ovat antaneet suosituksia, eikä ole meidän
johtoryhmän tai Perhon kunnanjohtajan idea käyttää maskeja.
Pyritään olemaan varovaisia ja yhteisöllisesti miettimään, että miten tämä hoidetaan.
Tällä viikollahan lukio on etäopetuksessa ja huomenna kokoontuu maakunnallinen
Covid-19 viranomaistyöryhmä ja katsoo mikä on tilanne. Muissakin kunnissa on tehty
erityisjärjestelyjä.
Viime kevään malliin tehdään ruokaostokortit tästä viikosta eteenpäin jo lukiolaisille ja
ensi viikon maanantaina kunnanhallitus tekee tarvittavat päätökset. Avin päätöksen
mukaan pitää olla ruoka, mutta Perhossa todettiin viime keväänä, että ostokortit
toimivat hyvin ja siitä saatiin oppilaiden vanhemmilta hyvää palautetta.
Nyt vaan toimitaan maltilla ja toivottavasti tästä päästään säikähdyksellä.



Saritan Kirvesmäen jatkokysymys: Muuttuiko kunnantoimiston työntekijöiden
etätyösuositukset ja onko se auki samalla tapaa kuin ennekin ja miten kirjasto on auki?

Lauri Laajala: Kirjaston osalta ei ole tehty vielä päätöksiä ja kunnantoimistolla on ollut
periaatteessa palvelua kokoajan ja ovessa on ollut puhelinnumerot, että pääsee
sovittaessa käymään. Meillähän on ollut lokakuusta lähtien ovet suljettuna, mutta
henkilöstöä on ollut paikalla. Kuntalaiset palvellaan, mutta nyt pyritään välttämään
kontaktien syntymiset. Valtakunnallisten suositusten mukainen etätyösuositus on
edelleen voimassa.
Entäs kuntosali ja liikuntasalit? Kuntosali ja liikuntatilat meni kiinni ja kaikki sisällä
tapahtuva ryhmäliikunta, myös lasten, on lopetettu toistaiseksi.

Kv:n I vpj. Matti Louhula: Valtatien varrella koulun takana on kaivanto, kuinka kauan
tämä kestää ja olisiko mahdollista laittaa reikä kiinni?

Kj. Lauri Laajala: Kevättalvella kun työ saatiin tehtyä, tuli lumi, eikä töitä voinut jatkaa.
Kaivannosta puuttuu vielä yksi putki ja sähköjohto ja työ saatetaan loppuun heti kun se
on mahdollista.

Valtuutettu Pekka Riihimäki: Kunta päätti hankkia keväällä liikennevalvontakameroita,
niin miten tämä asia on edennyt?

Kj. Lauri Laajala: Tulossa on, tilaus on tehty, mutta tilauksissa on ollut ruuhkaa.

Jäsen Jussi Jänkä: Meillä oli Perhon Kirin lasten liikuntakerhon kanssa suunnitteilla
liikuntatapahtuma eli lasten ja aikuisten perheolympialaiset 28.5., joten tämä kuuden
hengen kokoontumisrajoitus lienee koskee myös tätä ja täytyykö tämä haave nyt
unohtaa?

Kj. Lauri Laajala: Kyllä se nyt valitettavasti näyttää pahasti siltä, että joudutaan
unohtamaan se tältä erää.

Valtuutettu Anni Hertteli kysyi, että milloin linja-autokopit tulee Kivijärventielle?Olen
kuullut, että ELY-keskukselta pitää olla lupa, mutta onko muiden koppien laittoon saatu
lupa ELY:ltä?

Kj. Lauri Laajala: En osaa sanoa, selvitetään.

Valtuutettu Pekka Riihimäki: Neljä koppia on valmiina, mutta luvat puuttuvat.
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